
PROTOKOŁ  Nr LV/09

z posiedzenia Sesji Rady Miejskiej w Chęcinach odbytego 
w dniu 30 listopada 2009r. w lokalu Szkoły Podstawowej w Wolicy

                    Sesja rozpoczęła obrady o godz. 9,45 a zakończyła o godz. 14,00.
Obradom przewodniczyła przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Krystyna Foksa.
                    Spoza Rady Miejskiej w posiedzeniu uczestniczyli:
Janus Zenon – Starosta Kielecki
Bielecki Kazimierz – radny Rady Powiatu Kieleckiego
Burmistrz Gminy i Miasta Pan Robert Jaworski
kierownictwo Urzędu Gminy i  Miasta, kierownicy jednostek organizacyjnych
Gminy,  sołtysi i przewodniczący Zarządów Osiedlowych oraz zainteresowani
mieszkańcy miejscowości Wolica.
              Szczegółowy wykaz zawierają załączone do protokołu listy obecności.
              
          Po dopełnieniu ceremonii powitalnych,  Przewodnicząca Rady informując
zebranych  o  śmierci  długoletniej  sołtyski   msc.  Siedlce  Pani  Janiny  Szałas,
zaproponowała uczczenie minutą ciszy pamięć zmarłej. 
          W toku dalszej części obrad, zabierając  głos  dyrektor Szkoły Podstawowej
w Wolicy Pani Nina Budziosz  serdecznie przywitała radnych, władze Gminy oraz
wszystkich uczestników posiedzenia, podkreślając przy tym, iż wielkim zaszczytem
dla Szkoły jest goszczenie tak  zacnego gremium. W toku dalszej części, uczniowie
Szkoły zaprezentowali krótki montaż słowno muzyczny. 
          Przewodnicząca Rady dziękując uczniom oraz dyrekcji Szkoły Podstawowej
w  Wolicy  za  umożliwienie  odbycia  w  swojej  siedzibie  posiedzenia  sesji  oraz
uatrakcyjnienie  jej  obrad  bardzo  pouczającym  programem  słowno-muzycznym,
zaprosiła Burmistrza GiM Pan Roberta Jaworskiego do uroczystego wręczenia 2
nauczycielom  tj.  Pani  Magdalenie  Pobocha  i  Pani  Katarzynie  Tamborskiej
aktów nominacyjnych nauczyciela mianowanego. 
            Przystępując  do  zasadniczej  i  formalnej  części  posiedzenia,
Przewodnicząca Rady  stwierdziła na podstawie załączonej listy obecności, że w
dzisiejszych  obradach  uczestniczy  pełny  ustawowy  skład  Rady.  Oznacza  to,  iż
posiedzenie  jest  prawomocne  do  podejmowania  obowiązujących  uchwał  i
postanowień.            

Kontynuując  swoją  wypowiedź Przewodnicząca  Rady,  wskazując  na
przekazaną w zaproszeniach na dzisiejsze posiedzenie zarówno radnym jak również
przewodniczącym jednostek pomocniczych Gminy tematykę sesji,  zaproponowała
radnym przyjęcie następującego porządku obrad: 

1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad
2. Akceptacja treści protokołów z obrad  Sesji Rady z dnia 29.10.2009r.
3. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:

a/ określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2010r. – dr.1
 b/ wysokości stawek opłaty targowej, zasad poboru, określenia inkasentów i

wysokości wynagrodzenia – druk nr 2
c/ określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych oraz

zwolnień od tego podatku na 2010r. – druk nr 3
d/  uchylenia uchwały Nr 220/XXXVII/08 Rady Miejskiej w Chęcinach z dnia

01 grudnia 2008r. – druk nr 4
e/ wprowadzenia zmian w budżecie gminy i miasta na rok 2008 – druk nr 5
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f/ zmiany uchwały Nr 235/XXXVIII/08 Rady Miejskiej w Chęcinach z dnia 19
grudnia 2008r.  w sprawie określenia stawek dotacji  przedmiotowej dla
zakładu budżetowego Gminy Chęciny – druk nr 6

g/  przystąpienia i współfinansowania przez Gminę Chęciny realizowanego
przez  Urząd  Marszałkowski  Województwa  Świętokrzyskiego  projektu
pod  nazwą  „e-świętokrzyskie  –  Budowa  Systemu  Informacji
Przestrzennej Województwa Świętokrzyskiego” – druk nr 7

h/ przystąpienia i współfinansowania przez Gminę Chęciny realizowanego
przez  Urząd  Marszałkowski  Województwa  Świętokrzyskiego  projektu
pod  nazwą  „e-świętokrzyskie  –  Rozbudowa  Infrastruktury
Informatycznej JST” – druk nr 8

 i/  wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości – druk nr 9
 j/  wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości – druk nr 10
 k/ wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości – druk nr 11
 l/   zaopiniowania  projektu  planu  ochrony Chęcińsko-Kieleckiego  Parku

Krajobrazowego – druk nr 12
 ł/  nadania nazwy ulicy na terenie miejscowości Wolica obr. 18 – druk nr 13
m/ udzielenia bonifikaty przy sprzedaży lokali mieszkalnych znajdujących

się  w  budynku  nr  62  położonym  w  Starochęcinach,  stanowiących
własność Gminy Chęciny – druk nr 1

4. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Gminy i Miasta w sprawie:       
a/ nie korzystania z prawa obniżenia ceny drewna stanowiącej podstawę

naliczania podatku leśnego na 2010r. – druk nr 15
b/  nie  korzystania  z  prawa  obniżenia  ceny  skupu  żyta  stanowiącej

podstawę naliczania podatku rolnego na 2010r. – druk nr 16
5. Informacja Burmistrza GiM Chęciny o działalności międzysesyjnej.
6.  Wnioski i zapytania radnych oraz przedstawicieli jednostek pomocniczych

gminy.
7.  Udzielenie odpowiedzi na wnioski i zapytania.
8.  Zamknięcie obrad sesji.

             Kontynuując swoją wypowiedź Przewodnicząca Rady Pani Krystyna Foksa
stwierdziła, iż wszyscy radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o terminie zwołania sesji
projekty  uchwał  uwzględnione  w  proponowanym  porządku  obrad  wraz  z  ich
uzasadnieniem (projekty uchwał stanowią załącznik do niniejszego protokołu).
             W trakcie podjętej dyskusji nad przedstawionym porządkiem obrad, zabierając
głos  Burmistrz  GiM  Pan  Robert  Jaworski  zgłosił  formalny  wniosek  w  sprawie
wyłączenia z porządku dzisiejszego posiedzenia  2 projektów uchwał oznaczonych
jako druki nr 13 i 14
              W związku z brakiem innych uwag i wniosków do przedstawionego projektu
porządku  obrad jak również do zaproponowanych zmian,  Przewodnicząca Rady
zarządziła  przeprowadzenie  oddzielnych  głosowań  jawnych,  spośród  których
pierwsze dotyczyło zgłoszonego przez Burmistrza wniosku dotyczącego wyłączenia z
porządku obrad rozpatrzenia projektów uchwał oznaczonych jako druk nr 13 i 14, a
drugie całości porządku obrad uwzględniającego przyjęte poprawki.  W obu turach
głosowania, wynik był jednogłośny.       

ad. 2
       Przewodnicząca Rady potwierdzając fakt, iż nikt z radnych nie wniósł uwag i
zastrzeżeń  do  treści  udostępnionego  w  Biurze  Rady  protokołu  obrazującego
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przebieg obrad Sesji  Rady Miejskiej  w dniu  29 października 2009r. - zarządziła
przeprowadzenie głosowania jawnego w wyniku którego  protokół o który mowa
został przyjęty jednogłośnie.

ad. 3       
        Realizując przyjęty porządek obrad, przystąpiono do rozpatrywania projektów
uchwał  w brzmieniu  oznaczonym w odpowiednich  drukach,  których  treść otrzymali
wszyscy  radni  oraz  zaproszeni  sołtysi  i  przewodniczący  zarządów  osiedlowych.
(oznaczone druki projektów uchwał stanowią załącznik do niniejszego protokołu). 
        Przewodnicząca Rady przed przystąpieniem do rozpatrywania każdego projektu
uchwały  przedstawiała  zebranym  wypracowane  przez  poszczególne  Komisje  Rady
wnioski i opinie w tym zakresie.    
Projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od
nieruchomości na 2010r.  - druk nr 1
           - przedmiotowy projekt uchwały  uzyskał pozytywną opinię wszystkich
Komisji Rady Miejskiej, a w zarządzonym na skutek braku zgłoszeń do dyskusji
głosowaniu  jawnym,  został  przyjęty  jednogłośnie.  Uchwała  ta  oznaczona  Nr
345/LV/09  stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek opłaty targowej, zasad poboru,
określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia – druk nr 2
            - przedmiotowy projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez
wszystkie  Komisje  Rady,  a  wyniku  zarządzonego  (brak  głosów  w  dyskusji)
głosowania  jawnego   został  przyjęty  jednogłośnie.  Uchwała  ta  oznaczona  Nr
346/LV/09  stanowi załącznik do protokołu.
Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków
transportowych oraz zwolnień od tego podatku na 2010 rok–druk nr 3 
         - przedmiotowy projekt uzyskał pozytywną opinię wszystkich Komisji Rady,
a w zarządzonym na skutek braku zgłoszeń do dyskusji głosowaniu jawnym, został
przyjęty jednogłośnie.  Uchwała ta oznaczona Nr 347/LV/09 stanowi załącznik do
niniejszego protokołu. 
Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr 220/XXXVII/08 Rady Miejskiej
w Chęcinach z dnia 01 grudnia 2008r  – druk nr 4
           - przedmiotowy projekt uchwały  uzyskał pozytywną opinię wszystkich
Komisji Rady Miejskiej, a w zarządzonym na skutek braku zgłoszeń do dyskusji
głosowaniu  jawnym,  został  przyjęty  jednogłośnie.  Uchwała  ta  oznaczona  Nr
348/LV/09  stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy i miasta na
2009r. – druk nr 5
           -  przedstawiając wypracowane przez poszczególne Komisje wnioski i opinie
w zakresie analizowanego projektu uchwały,  Przewodnicząca Rady poinformowała
zebranych iż  wszystkie Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały przedmiotowy
projekt uchwały, łącznie z wnioskiem dotyczącym zwiększenia o kwotę 3 tys. zł
dotacji  dla  M-G  Ośrodka  Kultury  w  Chęcinach.  Dotacja  o  której  mowa
przeznaczona zostaje na koszty związane z przeprowadzką Ośrodka Kultury na
okres  remontu  dotychczasowej  siedziby  tj.  obiektu  Niemczówki  do  innego
obiektu. Żródłem sfinansowania dotacji  o której mowa zgodnie z wnioskiem
Burmistrza  GiM  są  dochody  pozyskane  ze  sprzedaży  przez  Gminę
nieruchomości rolnej w Tokarni.
              Przewodnicząca Rady wskazując na brak zgłoszeń do dyskusji w tym
temacie, zarządziła przeprowadzenie dwóch odrębnych głosowań jawnych spośród
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których  pierwsze  dotyczyło  zgłoszonej  przez  Komisje  i  zaakceptowanej  przez
Burmistrza GiM poprawki, a kolejne całości uzupełnionej o przyjętą poprawkę treści
analizowanego  projektu  uchwały.  Zarówno  poprawka  jak  również  pełna  treść
uzupełnionego  projektu  uchwały zostały  przyjęte  jednogłośnie.  Uchwała  o
której mowa oznaczona Nr 349/LV/09 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 235/XXXVIII/08 Rady Miejskiej w
Chęcinach  z  dnia  19  grudnia  2008r.  w  sprawie  określenia  stawek  dotacji
przedmiotowej dla zakładu budżetowego Gminy Chęciny – druk nr 6
         - przedmiotowy projekt uzyskał pozytywną opinię wszystkich Komisji Rady,
a w zarządzonym na skutek braku zgłoszeń do dyskusji głosowaniu jawnym , został
przyjęty jednogłośnie. Uchwała  ta oznaczona Nr 350/LV/09 stanowi załącznik do
niniejszego protokołu.
   Projekt uchwały w sprawie przystąpienia i współfinansowania przez Gminę  
Chęciny  realizowanego  przez  Urząd  Marszałkowski  Województwa
Świętokrzyskiego projektu pod nazwą „e-świętokrzyskie – Budowa Systemu
Informacji Przestrzennej Województwa Świętokrzyskiego” – druk nr 7a
                  Przewodnicząca Rady wskazując na fakt, iż przedmiotem analizy jest
projekt uchwały w poprawionym brzmieniu zawartym na druku nr 7a, którego treść
otrzymali wszyscy radni w trakcie wspólnego posiedzenia wszystkich stałych Komisji
Rady,  poinformowała  iż  projekt  o  którym  mowa  uzyskał  pozytywną  opinię
wszystkich Komisji Rady. 
                   W/w projekt w zarządzonym głosowaniu jawnym  został przyjęty
jednogłośnie.  Uchwała  ta  oznaczona  Nr  352/LV/09  stanowi  załącznik  do
niniejszego protokołu.
Projekt  uchwały  w sprawie  przystąpienia  i  współfinansowania  przez  Gminę
Chęciny  realizowanego  przez  Urząd  Marszałkowski  Województwa
Świętokrzyskiego  projektu  pod  nazwą  „e-świętokrzyskie  –  Rozbudowa
Infrastruktury Informatycznej JST” – druk nr 8a
                    Przewodnicząca Rady wskazując na fakt, iż przedmiotem analizy jest
projekt uchwały w poprawionym brzmieniu zawartym na druku nr 8a, którego treść
otrzymali wszyscy radni w trakcie wspólnego posiedzenia wszystkich stałych Komisji
Rady,  poinformowała  iż  projekt  o  którym  mowa  uzyskał  pozytywną  opinię
wszystkich Komisji Rady. 
                   W/w projekt w zarządzonym głosowaniu jawnym  został przyjęty
jednogłośnie.  Uchwała  ta  oznaczona  Nr  351/LV/09  stanowi  załącznik  do
niniejszego protokołu.
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości – druk
nr 9
W podjętej dyskusji głos zabrali:
Pani  Piłat  Zofia  –  sołtys  wsi  Łukowa –  zwracając  się  do  Kierownika  Ref.
Gospodarki  Nieruchomościami  Urzędu  Gminy  zapytała:  -  czym  kierowano  się  w
Gminie  przy  ustalaniu  ceny  wykupu  1  metra  kwadratowego  gruntu,  skoro  w
przypadku wykupu działki  od Pana Pierzaka w Wolicy cena opiewa na kwotę 20
złotych podczas gdy w przypadku wykupu działki pod boisko sportowe w Łukowej
cenę ustalono na kwotę 8 zł za 1 m kwadratowy. 
              Ustosunkowując się  do treści  złożonego zapytania,  zabierając głos
Kierownik  Ref.  Gospodarki  Nieruchomościami  Pani  Zuzanna  Kurczyńska
wyjaśniła, że w każdym przypadku wykupu przez Gminę nieruchomości prowadzone
są z każdym właścicielem negocjacje  w ramach których  ustalana jest  ostateczna
cena  wykupu  i  sporządzany  jest  tzw.  protokół  uzgodnień.  Na  wysokość
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wynegocjowanej  ceny  ma  wpływ  szereg  uwarunkowań,  w  tym  np.  atrakcyjność
położenia nieruchomości, istniejące możliwości skorzystania z uzbrojenia, itp.
                        W związku  z  brakiem dalszych  zgłoszeń  do  dyskusji,
Przewodnicząca  Rady podkreślając  fakt  pozytywnego  zaopiniowania
analizowanego  projektu  uchwały  przez  wszystkie  Komisje  Rady,  zarządziła
przeprowadzenie głosowania jawnego, w wyniku którego w/w projekt został przyjęty
większością głosów (spośród 15 radnych uczestniczących w obradach i głosowaniu
„za” przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych,  głosów przeciwnych nie było,  a 1
radny  wstrzymał  się  od  głosu).  Uchwała ta  oznaczona  Nr  353/LV/09  stanowi
załącznik do niniejszego protokołu.
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości – druk
Nr 10
         - przedmiotowy projekt uzyskał pozytywną opinię wszystkich Komisji Rady,
a w zarządzonym na skutek braku zgłoszeń do dyskusji głosowaniu jawnym , został
przyjęty jednogłośnie. Uchwała  ta oznaczona Nr 354/LV/09 stanowi załącznik do
niniejszego protokołu.
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nbycie nieruchomości – druk
Nr 11
         - przedmiotowy projekt uzyskał pozytywną opinię wszystkich Komisji Rady,
a w zarządzonym na skutek braku zgłoszeń do dyskusji głosowaniu jawnym , został
przyjęty jednogłośnie. Uchwała  ta oznaczona Nr 355/LV/09 stanowi załącznik do
niniejszego protokołu.
Projekt  uchwały  w  sprawie  zaopiniowania  projektu  uchwały  sejmiku
Województwa  Świetokryzskiego  w  sprawie  ustanowienia  projektu  planu
ochrony „Chęcińsko-Kieleckiego Parku Krajobrazowego” – druk nr 12
         -  Przewodnicząca Rady informując zebranych,  iż przedmiotowy projekt
uchwały  zawierający  negatywną  opinię  został  zaakceptowany  przez  wszystkie
Komisje Rady, wyjaśniła dodatkowo iż sprawa której dotyczy ten dokument była już
przedmiotem rozważań Rady. Wtedy też wskazując na szereg uwag przyjęta została
uchwała  negatywnie  opiniująca  przedstawiony  projekt  planu  ochrony.  Aktualnie
przekazany  ponownie  projekt  planu  ochrony  Chęcińsko-Kieleckiego  Parku
Krajobrazowego uwzględnia tylko w części wskazane przez Nas uwagi, stąd też w
ocenie radnych wydanie negatywnej opinii jest uzasadnione.
             Kontynuując swoją wypowiedź Przewodnicząca Rady zwróciła również
uwagę na fakt, iż w opinii radnych przekazana przez autorów opracowania zmiana
zapisu w części dot. możliwości lokalizacji  na terenie Miasta i Gminy wiatraków i
farm wiatrowych jest zbyt ogólnikowa. Oznacza to, iż w każdym przypadku takich
inwestycji  lokalizacja  będzie  musiała  uzyskać  pozytywną  opinię  stosownych
instytucji i organów.
             W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji w tym temacie, Przewodnicząca
Rady  zarządziła  przeprowadzenie  głosowania  jawnego,  w  wyniku  którego
analizowany projekt uchwały w brzmieniu określonym w druku Nr 12 został przyjęty
jednogłośnie.  Uchwała  ta  oznaczona  Nr  356/LV/09  stanowi  załącznik  do
niniejszego protokołu.
            Projekty uchwał oznaczone jako druk Nr 13 i 14 – wycofane na wniosek
Burmistrza GiM z porządku obrad.

ad. 4
        Kolejnymi  sprawami  do  analizy  których  przystąpiono zgodnie  z  przyjętym
porządkiem obrad było rozpatrzenie wniosków w sprawie :
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- nie korzystania z prawa obniżenia wysokości ceny skupu żyta  stanowiącej
podstawę do naliczania podatku rolnego w 2010 r. – druk nr 15

- nie  korzystania  z  prawa  obniżenia  stawki  podatku  leśnego  stanowiącej
podstawę naliczania podatku leśnego na 2010 rok – druk nr 16

         Radni,  nie  wnosząc  uwag  i  zastrzeżeń  do  treści  przedstawionych
wniosków  postanowili  w  wyniku  zarządzonych  i  odrębnie  przeprowadzonych
głosowań jawnych,  przyjąć wnioski, akceptując tym samym:
- odstąpienie  od  prawa  obniżenia  ceny  skupu  żyta  i  przyjęcie  dla  celów

naliczania  podatku  rolnego  na  2007  rok  ceny  w wysokości  określonej  w
Komunikacie Prezesa GUS

- odstąpienie od prawa obniżenia ceny sprzedaży drewna i przyjęcie dla celów
naliczania  podatku  leśnego  na  2007  rok  ceny  określonej  w  Komunikacie
Prezesa GUS

 
ad. 5

Wznawiając  po  kilkuminutowej  przerwie  obrady  przystąpiono  do  realizacji
kolejnego punktu porządku obrad, tj. wysłuchania przedstawionej przez Burmistrza
Gminy  i  Miasta informacji  obrazującej  stopień  realizacji  zadań  w  okresie
międzysesyjnym. (informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu).

ad. 6
         W ramach zgłaszania wniosków i zapytań głos zabrali:
Radny Nartowski Krzysztof – zwrócił się z następującymi pytaniami i wnioskami:
 - kiedy ostatecznie zostanie uruchomione wykonane oświetlenie uliczne w Gościncu
-  kiedy  zostaną  zakończone  prace  związane  z  wyrównaniem  nawierzchni  drogi

zwanej „młyn”
-  kiedy zostaną dowieszone 3  lampy,  oświetlenia  ulicznego;  przypomnę tylko,  że

spośród  zaplanowanych  do  zainstalowania  7  lamp,  4  zostały  zainstalowane
jeszcze w roku ubiegłym, pozostałych 3 lamp nie ma do dziś,

- konieczność naprawy  cieknącego od kilku miesięcy hydrantu zlokalizowanego na
posesji nr 1 w Miedziance

-  konieczność  zabezpieczenia  wejścia  obiektu  położonego  na  początku  wsi
Miedzianka,  w  którym  zlokalizowany  jest  właz  umożliwiający  bezpośrednie
dotarcie do rur wodociągowych.

Radny Dziurzyński Tomasz –  wnioskował w sprawie konieczności uzupełnienia i
utwardzenia poboczy wzdłuż drogi powiatowej na odcinku Tokarnia E-7 w kierunku
Wolicy. Szczególnie  pilnej naprawy wymaga dość duża wyrwa na samym zakręcie
tej drogi bezpośrednio przed Kościołem.
Radny Jach Waldemar –  interweniował  w sprawie  pilnej  potrzeby uzupełnienia i
utwardzenia  uszkodzonych  poboczy  wzdłuż  dróg  powiatowych  na  terenie  wsi
Łukowa. Ubytki w wielu miejscach sięgają ponad 20 cm, a niestety powiatowe służby
drogowe  poza  wizjami  lokalnymi  nie  reagują  nawet  na  nasze  zgłoszenia.  O
powyższych faktach informowałem również Pana Starostę w trakcie ostatniej Sesji
naszej Rady.
Pani Piłat Zofia – sołtys wsi Łukowa – wnioskowała w sprawie 
-  konieczności  zasypania  bezużytecznego  rowu  przy  drodze  powiatowej  obok

kościoła w Łukowej
-  konieczność naprawy uszkodzonej  barierki  na mostku w drodze powiatowej   w

Łukowej
-  potrzeby oczyszczenia z owadów lamp oświetlenia ulicznego w Łukowej 
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- konieczności uzupełnienia wyrw na poboczach wzdłuż drogi powiatowej w kierunku
Zbrzy w Łukowej

- konieczność uzupełnienia wyrw i dziur w nawierzchni drogi powiatowej Łukowa –
Zbrza

Radna Barwinek Teresa – zwróciła się z następującym  zapytaniem: 
 - na jakim aktualnie etapie prac jest projekt odwodnienia drogi w Radkowicach
- czy w roku bieżącym będzie ogłoszony przetarg na wybór wykonawcy planowanej

modernizacji drogi wojewódzkiej przez Radkowice
Pani Pawłowska Marianna – sołtys wsi Radkowice –  interweniowała w sprawie
konieczności  udrożnienia  rowu  odprowadzającego  wodę  z  drogi  w  Radkowicach.
Rów o  którym  mowa  został  przez  bobry  zanieczyszczony  naniesionym  konarami
drzew, w wyniku czego woda rozlewa się na okoliczne łąki i pola.
Radny Kaczor Paweł – zwrócił się z następującymi zapytaniami i wnioskami :
-  kiedy ostatecznie wykonane będzie oświetlenie uliczne w Siedlcach w kierunku

posesji p. Chrzanowskiej,
-  konieczność  podjęcia  działań  na  rzecz  wyeliminowania  uszkodzenia

w  transformatorze  NN  w  Siedlcach,  które  powoduje  że  lampy  oświetlenia
ulicznego przy drodze w kierunku budynku  mieszkalnego świecą się  non stop
przez 24 godziny dziennie,

-  dlaczego  wbrew  publicznie  składanym  przez  Pana  Starostę  obietnicom
i dodatkowym  przekazaniu wniosku na piśmie, nie podjęto dotychczas żadnych
działań mających na celu ograniczenie ruchu ciężkiego taboru samochodowego
na drodze powiatowej w Siedlcach

-  konieczność  uzupełnienia  i  utwardzenia  poboczy  przy  drodze  powiatowej
w Siedlcach 

Pani Stępniewska Danuta v-ce przewodnicząca Zarządu Osiedla Chęciny – 
- zwróciła się z następującymi zapytaniami:
 - ile będzie kosztował wywóz 1 pojemnika z odpadami nieczystości stałych?
- czy będzie odbierany popiół?
- czy będzie wprowadzona segregacja śmieci? 
Pani Nartowska Bogusława – sołtys wsi Korzecko – zwróciła się z następującymi
zapytaniem i wnioskiem:
 -  dlaczego  wykonując  remont  drogi  Bolmin  –  Jedlnica  nie  wykonano  mostków

umożliwiających  zjazd  z  tej  drogi  na  poszczególne  działki  zabudowanie
i niezabudowane? Aktualnie wielu właścicieli  przy tej drodze nie ma możliwości
wjazdu i wyjazdu ze swojej nieruchomości

- zwiększyć ilość patroli policyjnych szczególnie po godzinie 22-jej we wsi Korzecko
Pan Chaba Henryk Przewodniczący Zarządu Osiedla Sitkówka  -zapytał:
- w jakim stadium realizacji aktualnie znajduje się sprawa wykupu przez Gminę od

Dyrekcji Lasów Państwowych pasa gruntów pod ul. Dobrzączka w Chęcinach
-  czy  istnieje  realna  możliwość  wykonania  w  ramach  środków  zaplanowanych

w budżecie Gminy na 2010r chodnika przy ul. Sitkówka (w kierunku Kamieniołomu
Jaźwica) 

Kontynuując swoją wypowiedź Pan Henryk  Chaba interweniował  w sprawie
potrzeby zainstalowania barierki ochronnej na bardzo ostrym zakręcie (przy Z-dzie
Masarskim p. Znojka) w kierunku ul. Czerwona Góra. 
Radny Żelichowski Tomasz – zwrócił się w następujących sprawach: 
-  konieczności  ponownego  wyrównania  nawierzchni  drogi  w  Starochęcinach

w  miejscu  w  którym  wycięto  część  asfaltu  przy  usuwaniu  awarii  sieci
wodociągowej
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- prośby o przedstawienie obowiązującej w naszej Gminie procedury w przypadku
nieprawidłowości w funkcjonowaniu oświetlenia ulicznego

-  potrzeby  okresowego  kierowania  przez  ZGK  pracownika  do  opróżniania  koszy
usytuowanych  przy  przystankach  wzdłuż  drogi  krajowej  oraz  przy  tablicach
ogłoszeń w poszczególnych miejscowościach na terenie gminy

Radny  Mielczarz  Cezary  –  zwrócił  się  z  następującymi  pytaniami  i  wnioskami:
- dlaczego do dnia dzisiejszego wbrew składanym na ostatniej sesji deklaracjom nie
otrzymaliśmy nie tylko jako radni, ale również nie podano do publicznej widomości
informacji o ustalonych zasadach i harmonogramie prac zabezpieczających zimowe
utrzymanie dróg

-  kiedy  zostaną  usunięte  wskazane  w  okresie  gwarancyjnego  użytkowania
nieprawidłowości  na  remontowanych  przez  gminę  nawierzchniach  ulic  w  msc.
Wolica

-  rozważyć możliwości dowieszenia 2 lamp oświetlenia ulicznego przy ul. Szkolnej w
Wolicy na odcinku między Szkołą a Przychodnią Zdrowia w Wolicy

Radna  Wrońska  Bogumiła  -   wnioskowała  w  sprawie  konieczności  wzmożenia
częstotliwości patroli policyjnych  w godzinach późnowieczornych na terenie miasta,
ze szczególnym zwróceniem uwagi na teren Ogródka Jordanowskiego oraz Osiedla
Północ, gdzie dochodzi do licznych dewastacji mienia.
Pani  Rybak  Zofia  –  sołtys  wsi Mosty –  zwracając  się  do  Starosty Kieleckiego
wnioskowała w sprawie pilnej potrzeby wyremontowania drogi powiatowej łączącej
msc. Mosty z msc. Chojny z Gminy Sobków.
Pan Wojtyś Wiktor – prezes Stowarzyszenia „Eko-Masz” w Wolicy – dziękując
Burmistrzowi  Gminy  za  zorganizowanie  postulowanego  spotkania  na  temat
będącego w dalszym ciągu na etapie projektowania nowego przebiegu trasy E-&,
zwrócił  się  z  prośbą  o  dalsze  aktywne  wspieranie  podejmowanych  przez  to
Stowarzyszenie działań w tym zakresie.  

ad. 7 
Udzielając odpowiedzi na złożone wnioski i zapytania, głos zabrali:

Pan Zenon Janus – Starosta Kielecki – w trakcie zgłaszania wniosków i zapytań
niemal na każdej sesji zgłaszacie Państwo bardzo dużo wniosków wskazujących na
konieczność remontu zniszczonych nawierzchni dróg powiatowych położonych na
terenie Gminy Chęciny.  Osobiście również jestem przekonany o takiej  potrzebie,
niemniej  jednak  proszę  o  zrozumienie,  że  powiat  kielecki,  to  nie  tylko  Gmina
Chęciny ale również 18 pozostałych gmin. Tak więc z takimi sprawami jak potrzeba
wyrównania  bądź  podsypania  wyrw  w  poboczach  przy  drogach  powiatowych
należałoby się  zwracać do służb Pana Burmistrza.  Proszę zrozumieć,  że  powiat
nasz  posiadając  1200  km  dróg  obsługują  tylko  3  obwody  drogowe.  A  zatem
niemożliwym jest by powiatowe służby drogowe na bieżąco reagowały na potrzebę
remontu każdej wyrwy w nawierzchni drogi bądź pobocza. Dlatego też apeluję dziś i
proszę,  zwracajcie  się  do  mnie  z  poważnymi  problemami,  bo  po  to  do  Was
przyjeżdżam. 
             Odnosząc się natomiast do zgłaszanej przez radnego Pana Kaczora
interwencji  dot.  braku  reakcji  służb  powiatowych  na  wnioskowaną  potrzebę
usytuowania na drodze powiatowej w msc. Siedlce stosownych znaków drogowych
ograniczających ruch ciężkich samochodów, pragnę wyjaśnić iż sprawa ta jest dosyć
złożona.  Na  tym  terenie  funkcjonuje  przecież  dosyć  duży  zakład  produkujący
kruszywo  i  niedopuszczalnym  wręcz  byłoby  uniemożliwienie  przejazdu
samochodami  ciężarowymi.  Przecież  ten  zakład  i  wiele  innych  na  tym  terenie
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zakładów posiada stosowne zezwolenia wydane przez byłych włodarzy tej Gminy
jak również płaci Waszej Gminie podatki. Podkreślam ponadto, że jako Starosta nie
posiadam  takiej  władzy  i  kompetencji  by  za  pośrednictwem  podległych  służb
drogowych wprowadzać tak poważne ograniczenia. Dziś natomiast nawiązując do
prowadzonej w kuluarach rozmowy z radnym Panem Kaczorem, deklaruję osobiste
uczestnictwo  w  spotkaniu  z  mieszkańcami  msc.  Siedlce  na  powyższy  temat  w
wyznaczonym spotkaniu. Chciałbym ponadto zaapelować do wszystkich zebranych
o daleko idącą wyrozumiałość. Jestem przekonany, że z chwilą przebudowy drogi
wojewódzkiej  w  Radkowicach  i  przeprowadzoną  modernizacją  drogi  powiatowej
przez Tokarnię sytuacja ulegnie diametralnej poprawie.
Radny Kaczor Paweł – zwracając się do Starosty Kieleckiego wyjaśnił, iż składana
interwencja  absolutnie  nie  dotyczy  zablokowania  dojazdu do istniejących  na tym
terenie zakładów czy kopalni kruszywa. Chodzi nam natomiast o tranzyt który nie
jest związany z naszym terenem, a korzysta z tej drogi jako drogi objazdowej na
skutek ograniczeń na drodze wojewódzkiej w Radkowicach.
                        Ustosunkowując się do treści złożonych zapytań i wniosków,
zabierając głos Burmistrz Gminy i Miasta Pan Robert  Jaworski stwierdził m.in.:

• odnosząc  się  do  wniosków  i  zapytań  zgłoszonych  przez  radnego  Pana
Nartowskiego

-  istotnie sprawa oświetlenia ulicznego w Gościńcu trwa już dosyć długo, niemniej
jednak brak  możliwości  sfinalizowania  zadania  wynikało  bezpośrednio z braku
zgody  jednego  z  właścicieli  gruntu  na  usytuowanie  słupa.  Z  informacji  jakie
uzyskałem  od  Kierownika  Ref.  inwestycji  wynika,  że  w  ciągu  najbliższego
tygodnia wszystkie lampy powinny już świecić,

-  w ostatnich dniach podpisana została już umowa na zakup kruszywa w KKSM-ie,
a zatem na wnioskowane odcinki dróg wymagające wyrównania ich nawierzchni,
kruszywo  będzie  sukcesywnie  dowożone;  dotyczy  to  również  drogi  zwanej
„młynem” w Gościńcu,

-   z  uwagi  na  brak  środków  finansowych  wstrzymaliśmy  prace  związane  z
uzupełnieniem brakujących lamp oświetlenia ulicznego; w dniu dzisiejszym środki
zostały wygenerowane i zatwierdzone przyjętą uchwałą w sprawie wprowadzenia
zmian  w  budżecie,  a  zatem  do  realizacji  tego  zadania,  w  tym  również
wnioskowanego przez radnego przystąpimy niezwłocznie,

-   sprawą cieknącego hydrantu oraz zabezpieczeniem wejścia do obiektu w którym
zlokalizowany  jest  właz  umożliwiający  bezpośrednie  dotarcie  do  rur
wodociągowych  w  Miedziance  zajmie  się  niezwłocznie  uczestniczący  w
dzisiejszym posiedzeniu Z-ca dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej,
• odnosząc  się  do  wniosków  dot.  wskazywanych  potrzeb  prowadzenia

bieżących  napraw poboczy  i  nawierzchni  dróg  powiatowych  i  zgłaszanych
przez radnych Pana Dziurzyńskiego, Pana Jacha oraz Pana Kaczora

-    do  treści  wniosków  związanych  z  koniecznością  prowadzenia  bieżących  i
cząstkowych  remontów  ubytków  w  nawierzchni  dróg  i  poboczy  przy  drogach
powiatowych  odniósł się osobiście uczestniczący w naszych obradach Starosta
Kielecki. Osobiście natomiast pragnę dodać, iż wszystkie zgłoszone na ostatnim
posiedzeniu Rady wnioski i uwagi w tym temacie przekazane zostały na piśmie
do Starostwa Powiatowego w Kielcach. Nie ukrywam, że byłem przekonany że
szereg spośród tych zadań zostało wykonanych. Dziś, zapewniam że w trakcie
jutrzejszej zaplanowanej wizyty w Starostwie podejmę kolejną interwencję w tej
sprawie
• odnosząc się do wniosków i zapytań zgłoszonych przez radną Panią Barwinek
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-  w  dniu  jutrzejszym  upływa  termin   potwierdzający  podanie  do  publicznej
wiadomości informacji o toczącym się postępowaniu w sprawie uzyskania operatu
wodno-prawnego, a zatem w ciągu najbliższych kilku dni Kierownik naszego ref.
inwestycji wystąpi do Starostwa Powiatowego o uzyskanie zezwolenia na budowę
chodników i modernizację  drogi wojewódzkiej w Radkowicach; tak więc z chwilą
uzyskania  zezwolenia,  Urząd  Marszałkowski  będzie  mógł  formalnie  ogłosić
przetarg na wybór wykonawcy tego zadania. Patrząc realnie należy stwierdzić, że
przetarg odbędzie się już początkiem roku 2010,
• odnosząc  się  do  wniosków  i  zapytań  zgłoszonych  przez  sołtysa  Łukowej

Panią Piłat
-  na  pewno  zasadnym  byłoby  wyczyszczenie  lamp  oświetlenia  ulicznego

szczególnie  tych  starego  typu  i  to  we  wszystkich  miejscowościach.  Niemniej
jednak zlecenie wykonania takich prac jest równoznaczne pod względem kosztów
ze zleceniem naprawy. Nie ukrywam, że są to dosyć wysokie koszty, których nie
mamy możliwości przynajmniej aktualnie sfinansować.
• odnosząc  się  do  wniosku  zgłoszonego  przez  sołtysa  Radkowic  Panią

Pawłowską
-   zapewniam, że na zniszczony bez bobry teren, w ciągu najbliższych kilku dni

oddelegowany  zostanie  nasz  pracownik,  który  podejmie  określone  ustawowo
działania na rzecz przywrócenia terenu do stanu pierwotnego
• odnosząc się do wniosków i zapytań zgłoszonych przez radnego Pana Pawła

Kaczora
-   oświetlenie  w  Siedlcach  stanowi  integralną  część  oświetlenia  Wolicy  i  w  tym

przypadku przedłużenie procesu związanego z uzyskaniem zezwolenia wynikało
bezpośrednio  z  braku  zgody  kilku  właścicieli  gruntów  na  usytuowanie  słupa
energetycznego. Aktualnie wszystkie warunki zostały spełnione i oczekujemy na
uzyskanie zezwolenia. Być może uda się przynajmniej rozpocząć realizację tego
zadania jeszcze w roku bieżącym,

-   w sprawie transformatora nie jestem w stanie udzielić jednoznacznej odpowiedzi,
gdyż  tego  typu  sprawy  nie  leżą  w  gestii  Gminy  lecz  bezpośrednio  Zakładu
Energetycznego.  Zapewniam  jednak,  że  w  przedmiotowej  sprawie  wystosuję
pismo do ZEORK-u.
• odnosząc się do wniosków i zapytań zgłoszonych przez v-ce przewodniczącą

Zarządu Osiedlowego Chęciny Panią Danutę Stępniewską
-   aktualnie przygotowana została cała logistyka związana z odbiorem nieczystości

stałych; w budżecie gminy zapewniliśmy środki finansowe na zakup około 700
sztuk pojemników. Na pewno Zakład nasz nie będzie świadczył tego typu usług
na  całym  terenie  naszej  Gminy,  gdyż  po  pierwsze  dysponując  jednym
samochodem nie będzie w stanie zapewnić odbioru od wszystkich mieszkańców,
a po wtóre - wybór świadczeniobiorcy zależy bezpośrednio do właściciela posesji.
Jestem przekonany,  że ceny ustalone przez Zakład za świadczenie tego typu
usług będą konkurencyjne w stosunku do  obecnych świadczeniobiorców. Dziś
mogę zapewnić, że całość spraw związanych ze świadczeniem tych usług przez
nasz Zakład jest przedmiotem wnikliwych analiz uwzględniających maksymalnie
dobre przygotowanie organizacyjne.  Dodam tu również,  że w ostatnich dniach
wpłynęło od jednej z firm świadczących tego typu usługi na naszym terenie pismo
w sprawie konieczności podwyższenia ceny jaką w roku przyszłym będzie można
maksymalnie  naliczać  za  odbiór  nieczystości  stałych;  jako  główny  argument
wskazuje się tu znaczący wzrost opłat za składowanie odbieranych nieczystości
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stałych  na  wysypisku  w  Promniku.  Tą  sprawę  przedstawimy  do  rozpatrzenia
Radzie na jednej z najbliższych sesji Rady,

-   zapewniam, że segregacja nieczystości stałych będzie wprowadzona również na
teren naszej Gminy
• odnosząc się do wniosków i  zapytań zgłoszonych przez przewodniczącego

Zarządu Osiedla Sitkówka Pana Henryka Chaby
-    w  ostatnim  czasie  zakończyliśmy  prowadzone  od  ponad  2  lat  negocjacje  z

dyrekcją  Lasów Państwowych  w  sprawie  możliwości  korzystania  z  pasa  ich
gruntu który w części stanowi drogę publiczną zwana ul. Dobrzączka. Ustalono,
iż Gmina będzie dokonywać rocznej  opłaty z tytułu  korzystania z tej  drogi  w
wysokości  800  zł.  Zamierzamy  ponadto  w  ramach  zabezpieczonych  na  rok
przyszły w budżecie gminy środków, nawierzchnię tej ulicy wyrównać i utwardzić
destruktem i emulsją

-    w ostatnim czasie odbyłem spotkanie z nowo powołanym prezesem Zarządu
KKSM podejmując m.in. rozmowy na temat współudziału tej firmy w kosztach
budowy chodnika przy ul. Sitkówka prowadzącej w kierunku Zakładu Jaźwica.
Wtedy też otrzymałem zapewnienie, że dyrekcja tej firmy będzie partycypować w
realizacji tego zadania ale nie w formie czysto finansowej lecz poprzez fizyczne
wykonanie  części  prac;  oferują  własny  sprzęt,  kruszywo  na  podbudowę  jak
również samo ułożenie kostki przez funkcjonującą w tej firmie grupę remontowo-
budowlaną.  Stąd  też  pieniądze  zabezpieczone  w  naszym  budżecie  na  to
zadanie mają być przeznaczone tylko na zakup kostki, natomiast prace zostaną
wykonane przez pracowników KKSM-u

• odnosząc  się  do  wniosków  i  zapytań  zgłoszonych  przez  radnego  Pana
Tomasza Żelichowskiego

-   zapewniam,  że  wiosną  przyszłego  roku  uszkodzona  na  skutek  awarii
wodociągowej  część  nawierzchni  drogi  w  Starochęcinach  zostanie  ponownie
zalana asfaltem;  

-    zgodnie z ustalonymi i przyjętymi procedurami informacje o nieprawidłowościach
związanych  z  funkcjonowaniem oświetlenia  ulicznego należy  zgłaszać tylko  i
wyłącznie do naszego Referatu Inwestycji,  budownictwa i drogownictwa tj. do
Kierownika  tego  referatu  bądź  pracownika.  Zlecenie  wykonania  zgłoszonych
prac otrzymuje firma bezpośrednio z tego Referatu,

• odnosząc  się  do  wniosków  i  zapytań  zgłoszonych  przez  radnego  Pana
Cezarego Mielczarza

-    w  najbliższych  dniach  jeszcze  tego  tygodnia  zaplanowane  mamy dokonanie
przeglądu  gwarancyjnego  wszystkich  odcinków  remontowanych  dróg.  Dla
przypomnienia dodam, że mamy 3-letnią rękojmię pogwarancyjną na wykonane
prace,  stąd  też  proszę  o  zgłaszanie  wszystkich  ujawnionych  w  trakcie
użytkowania dróg i ulic nieprawidłowości,

-     potrzebę dowieszenia brakujących lamp oświetlenia ulicznego proszę uzgadniać
bezpośrednio  z  Kierownikiem  Ref.  inwestycji.  Tego  typu  zadania  będziemy
realizować do wyczerpania zaplanowanych środków finansowych,  ale tylko  w
przypadkach  gdzie  nie  ma  potrzeby  instalowania  dodatkowego  przewodu
zasilającego

• odnosząc  się  do  wniosków  i  zapytań  zgłoszonych  przez  radną  Panią
Bogumiłę Wrońską

-     podzielam  osobiście  pełną  zasadność  i  konieczność  wzmożenia  patroli
policyjnych szczególnie w godzinach wieczornych w naszym mieście;  w tym
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temacie  na  bieżąco  kontaktujemy  się  z  Komendantem  miejscowego
Komisariatu

• odnosząc się do wniosku zgłoszonego przez sołtysa msc. Mosty Panią Zofię
Rybak

-    właścicielem  wnioskowanej  do  remontu  drogi  jest  Starostwo  Powiatowe  w
Jędrzejowie.  Nie  ukrywam,  że  w  roku  ubiegłym,  wykorzystując  pozyskane
nieodpłatnie z Kamieniołomu Jaźwica kruszywo, sami wykonaliśmy częściowy
remont tej  drogi.  Niestety  na skutek użytkowania  tej  drogi  przez ciężki  tabor
samochodowy nawierzchnia tej drogi została mocno zniszczona. Zapewniam, że
w  powyższej  sprawie  wystąpię  z  wnioskiem  do  Starosty  Powiatu
Jędrzejowskiego o konieczność wykonania przynajmniej cząstkowego remontu
tej drogi.

• odnosząc się do wniosku zgłoszonego przez sołtysa msc.  Korzecko Panią
Bogusławę Nartowską 

-     w  najbliższych  dniach  odbędzie  się  spotkanie  ze  wszystkimi  właścicielami
nieruchomości  położonych  wzdłuż  wyremontowanej  drogi  Bolmin  –  Jedlnica.
Celem  tego  spotkania  będzie  wskazanie  w  których  konkretnie  miejscach
powinny  być  zamontowane  przepusty  umożliwiające  wjazd  na  poszczególne
działki

                         Udzielając odpowiedzi na zgłaszane zapytania dot. ustalonych
zasad  i  harmonogramu  prac  związanych  z  odśnieżaniem  dróg  powiatowych  i
gminnych  na  terenie  miasta  i  gminy,   zabierając  głos  Z-ca  Dyrektora  Zakładu
Gospodarki  Komunalnej  Pan  Wojciech  Chrabąszcz  przedstawił  zebranym
szczegółowe informacje  wskazujące  imiennie  jaka  firma i  za  jakie   odcinki  dróg
odpowiada,  podając  jednocześnie  numery  telefonów  pod  jakie  należy  zgłaszać
ewentualne  wnioski  i  uwagi  w  tym  zakresie.  Dyrektor  Chrabąszcz  zapewnił
ponadto,  że  szczegółowa  informacja  na  powyższy  temat  zostanie  zamieszczona
również na stronie internetowej Gminy oraz ZGK.
 
ad. 8
        Przewodnicząca Rady radna Krystyna Foksa, potwierdzając wyczerpanie
przyjętego porządku obrad, dziękując wszystkim zebranym za udział w obradach, o
godz. 15,00 zamknęła posiedzenie  Sesji Rady Miejskiej.

  Protokołowała:                                                                     Przewodniczyła:

Teodozja Nowak                                                                    Krystyna Foksa   
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